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‘Nieuwebtw-wetiseencrime’
Op de valreep voor het zomerreces hebben de
Kamerleden de nieuwe btw-wet goedgekeurd.
Vanaf 1 januari moeten ook artsen btw gaan be-
rekenen voor behandelingen zoals acupunctuur.
Patiënten moeten meer gaan betalen, aanvul-
lende zorgpremies gaan omhoog en de zorg
wordt hier niet mee geholpen. Integendeel, geld
dat patiënten uit hun eigen portemonnee beta-
len gaat gebruikt worden voor allemaal andere
doelen, waarschuwt expat Dunja Obradovic.
De jonge Haagse is niet alleen maar fotomodel,
maar trekt zich, via een van de vele patiënten-
verenigingen, ook het lot aan van de vele pa-
tiënten die door de maatregel worden getroffen.
„Neem bijvoorbeeld mijn hartsvriendin, een 28-
jarige Haagse juriste. Jarenlang heeft ze bij de
huisarts en specialisten geprobeerd een oplos-
sing te vinden voor chronische hoofdpijn. Maar
niets hielp.”

ONDER CONTROLE
Uiteindelijk kwam Dunja’s vriendin bij een arts
die haar hielp met acupunctuur. Sindsdien is de
hoofpijn onder controle. Dunja: „Ze kan weer
werken, gewoon leven, zonder pijn, blij zijn.
Deze behandelingen moest ze zelf betalen. De
behandelingen in de basiszorg werkten niet. Zij
betaalt daar, net als vele anderen, wél premie
voor. Maar voor wél effectieve zorg moet zij
aanvullend de behandeling betalen of tegen
hoge kosten een aanvullende verzekering slui-
ten. Hier wordt nu ook nog eens btw op gehe-
ven.’’ Arend Koller, secretaris van de Neder-
landse Patiënten Vereniging voor Acupunctuur

bevestigd haar verhaal: „Als patiëntenvereni-
ging hebben we alle Kamerleden, minister De
Jager en minister Schippers op het probleem
gewezen en oplossingen aangedragen. Acupunc-
tuur wordt internationaal steeds meer gebruikt,
omdat patiënten er beter van worden en het

veel goedkoper is dan de alternatieven. In
plaats van ons advies te volgen en acupunctuur
goed te reguleren, gaat men de artsen en thera-
peuten, die zich inzetten voor hun patiënten en
acupunctuur toepassen, dwingen btw te heffen.
Zo wordt het voor patiënten onnodig duurder.”

Dunja Obradovic: ‘Patiëntenverenigingen zien de btw-wet als opmaat voor meer kosten waar
de patiënt de rekening voor moet gaan betalen. Dit heeft effect op de zorg. Dat is een crime.’

Denk maar niet dat de meeste expats weinig van Den Haag weten. Sommigen ken-
nen de stad best goed of Schrijven zelfs een reisgids over ‘hun’stad. Of springen
in de bres voor patiënten in het land waar ze vaak lang wonen en werken.

Dominique van Leeuwen
wacht met smart op de zon.

Werken en dansen
én nog paardrijden
Op het gezellige terras van
Brasserie Meys op het Frede-
rik Hendrikplein kennen de
vaste klanten uiteraard de
snelle bediening van Domi-
nique van Leeuwen (19) en
haar collega’s. „Ja, het terras,
dan moet het wel een beetje
mooi weer zijn,” schatert Van
Leeuwen. Door de aanhou-
dende regen van de laatste
dagen heeft de blonde ama-
zone nu wel wat meer tijd
voor haar grote hobby: paard-
rijden. Een serieuze bezigheid
waar Dominique ook nog eens
haar beroep van hoopt te
maken. Het liefst springt ze
met haar edele viervoeter over
hindernissen van 1,35 meter.
„Maar ik dans ook heel graag,
dat is mijn tweede grote
hobby.” Daar moet de Haagse
écht tijd voor maken. Want
Dominique werkt ook nog in
restaurant Lof der Zotheid
op de Breitnerlaan.

Helmut Hetzel, auteur van
‘City Trip’. FOTO ANDREA EGE

Helmut kijkt al uit
naar de derde druk
Hagenaar Helmut Hetzel,
Duits correspondent in de Be-
nelux, is blij dat de tweede
druk van zijn Duitstalige boek
City Trip Den Haag/Scheve-
ningen is uitgekomen. Volle-
dig herzien, zeker wat de ho-
reca in Den Haag/Schevenin-
gen betreft. Hetzel: „De City
Trip is in zes landen te koop:
Duitsland, Oostenrijk, Zwit-
serland, Luxemburg, België en
Nederland. Ik kijk nu al uit
naar de derde editie. Die
komt waarschijnlijk in 2013.”
In de horeca zijn ze enthou-
siast over de reisgids. „Duitse
toeristen komen met dit boek
in de hand mijn zaak binnen-
lopen,’’ zeggen Sebastiano Sti-
fanelli van Trattoria Da Sebas-
tiano en Fleur Kruyt van
proeflokaal Van Kleef in koor.
En ook Haagse musea signale-
ren een toeloop van toeristen
uit Duitsland, Oostenrijk en
Zwitserland die met de han-
dige gids in de hand de stad
van vrede en recht ontdekken. Stephano Candel, Vito Wormgoor, Arjen Breugem enMaurice Steijn.

Edwin Coret: Haring is supergezond
Hoewel ADO-fysiotherapeut
Edwin Coret vroeger is wijs ge-
maakt dat lekkerbekken van vis-
meel worden gemaakt, weet hij
écht veel van voeding. „Dan weet
je ook dat haring supergezond is,”
zegt de sportfysio, zoals de spelers
hem soms noemen.
Dat idee vond gehoor bij velen bij
de club en dus ook bij Lex
Schoenmaker. Die als echte vis-
liefhebber gisteren graag zelf bij
het door vishandel Simonis aan-
gerichte haringbanket, na afloop
van de training in het Zuiderpark,

was geweest. Dat lukte niet want
de technisch adviseur van ADO
Den Haag werd eergisteren in het
ziekenhuis opgenomen en kreeg
wat omleidingen in zijn kranssla-
gader.
Iedereen had het daarover. Maar
toen Arjen Breugem en Stephano
Candel namens Simonis met
dozen haring en andere vis arri-
veerden, kwamen de spelers rap
onder de douches vandaan. Trai-
ner Maurice Steijn en nieuwe
aanwinst Vito Wormgoor waren
er als eersten bij.

Van Zuylen: Eigenlijk zou Wassenaar óns moeten betalen
Op uitnodiging van attractie- en va-
kantiepark Duinrell in Wassenaar
genoten Tweede Kamerleden en
hun gezinnen van een dagje pret-
park. Hero Brinkman, die met De-
mocratisch Politiek Keerpunt (zijn
nieuwe partij) de verkiezingen in-
gaat, vertelde in de Schaapskooi, dat
tegenwoordig La Place heet, dat hij
nog nooit in Duinrell was geweest.
„We hebben een topdag gehad. Ik
vond het hartstikke mooi.”
Vooral PvdA’ers als Eeke van der

Veen en Tanja Jadnanansing
(PvdA) en ook Raymond Knops
(CDA) hadden zich netjes aange-
meld. De andere politici waren er
wel, maar niet te vinden. Demeeste
politici en ook veel van hun per-
soonlijke medewerkers verkozen de
familieachtbaan Dragonfly en an-
dere attracties en lieten zich pas
zien bij de traditionele Zomershow
Musical Dream. Tijdens het hapje
en het drankje sprak directeur Phi-
lip baron van Zuylen van Nijevelt
tot zijn gasten dat hij, gezien het po-

litieke handwerk, niet graag met ze
zou willen ruilen.
„Ik weet dat iedereen op het Bin-

nenhof hard werkt, maar het is ook
ongelooflijk belangrijk dat jullie er
een dagje met jullie kinderen op uit
trekken.” Philip – zijn broer Rode-
rick is de andere directeur – hield
iedereen voor dat in de Nederlandse
gastvrijheidseconomie meer dan 80
miljard euro omgaat. „Wij vragen op
landelijk niveau om investerings-
ruimte te creëren en te zorgen voor
minder regels.’’
Ook haalde hij zijn 82-jarige

vader, graaf Hugo, aan. „Die heeft
voor dit soort gelegenheden een
hele waslijst, maar ik hou het kort.
Wat ons steekt is dat procedures wel
heel erg lang duren. Wat nog meer
steekt is dat wij veel mensen naar
Wassenaar halen. Eigenlijk zou de
gemeente ons moeten betalen. Maar
die heft toeristenbelasting. Daar zijn
wij niet op tegen, maar maak daar
dan een doelbelasting van.”
Kamerlid Knops vroeg na afloop

wat er dan betaald moet worden en
vond 90 cent per overnachting niet
veel. Van Zuylen: „Dat is zes ton per

jaar.” Daarna mochten de politici
eindelijk weer in de bankjes zitten.
In het Zomertheater.

Directeur Philip baron van Zuylen van Nijevelt met de Tweede Kamerle-
den Hero Brinkman en Raymond Knops (rechts). FOTO’S LEOVANDERVELDE
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of schrijf naar BOIDH, stadsredactie,
Postbus 16050, 2500 AA Den Haag.


